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تلاطم قيمتي کالاهاي اساسي 

به دليل ارز 4200 توماني
گفت:  مجلس  انرژي  کميسيون  عضو 
کالاهاي اساسي امروز بيشترين تلاطم قيمتي 
را دارند که نتيجه تخصيص ارز 4200 توماني 
بوده است.روبرت بگلريان با اشاره به اينکه ارز 
به  اقتصادي  شوک  بزرگترين  توماني   4200
مردم و اقتصاد کشور بود؛ اظهار داشت: ابتدا ارز 
ترجيحي به همه کالاها تعلق گرفت و در مرحله 
بعدي تخصيص ارز ترجيحي قرار شد که اين ارز 
تنها به کالاهاي اساسي و مهم اختصاص يابد. 
به طور کل ارز چندنرخي آن قدر فساد دارد 
وارد مي شوند،  اين عنوان  با  که کالاهايي که 
اصلًا به دست مصرف کننده نرسيده است و 
اين خود بزرگترين شوکي بود که ارز 4200 
مصرف کننده  و  کشور  ارزي  منابع  به  توماني 
وارد کرده است.عضو کميسيون انرژي مجلس 
ارز  غلط  سياست  بودن  ريشه دار  به  اشاره  با 
چندنرخي گفت: متأسفانه در فرهنگ اقتصادي 
ما اين گونه ارزهاي ترجيحي و چندنرخي ريشه 
دار بوده است و فقط بحث دولت آقاي روحاني 
نيست و متأسفانه هميشه بحث ارز چندنرخي 
فسادزا بوده و به اهداف خود نيز نرسيده است.
وي ادامه داد: وقتي يک کالا مشمول ارز 4200 
توماني بشود همين تفاوت قيمت باعث مي شود 
که يک عده افراد سودجو هجوم بياورند به بهانه 
براي  تقاضا  و  بگيرند  را  ارز  کالا،  اين  واردات 
بيش  مي يابد.  افزايش  شدت  به  کالا  واردات 
از چند صد شرکت واردکننده جديد تأسيس 
شد که بسياري فقط به خاطر کسب رانت ارز 
4200 توماني اين شرکت ها را ايجاد کردند. در 
اين شرايط اخذ ارز 4200 توماني به افراد کمي 
اختصاص مي يابد و عملًا مجوز و امضاي طلايي 
ايجاد مي کند؛ از همين رو است که ارز 4200 
توماني فساد زا مي شود. به عبارت ساده تر زماني 
که هر سياستي از حالت علمي و اقتصادي دور 
براي  نفعي  ذي  گروه هاي  خود  به  خود  شود 
آن ايجاد خواهد شد.بگلريان با اشاره به لزوم 
حرکت به سمت ارز تک نرخي، اظهار داشت: 
رئيسي  آقاي  دولت  کار  و  اولويت  مهم ترين 
ارز تک نرخي است چراکه  به سمت  حرکت 
وقتي ما داراي 3 نرخ ارز هستيم خواه ناخواه 
تفاوت قيمت به سمت جيب يک نفر مي رود. 
مرکز پژوهش هاي مجلس نيز از ابتداي اجراي 
اين سياست، غلط بودن آن را اعلام کرده بود و 
طي دو سال 17 ميليارد دلار ارز 4200 توماني 
براي کالاهاي اساسي اختصاص يافت اما همان 
کالاها به قيمت ارز آزاد به دست مردم رسيده 
است. به هر صورت تخصيص منابع حتي اگر 
به عنوان عدالت اجتماعي نيز صورت بگيرد، 
با سازوکار ارز چند نرخي چيزي جز فساد در 
يا  اهداف سياسي  و مطمئناً  است  نداشته  بر 
گروه هاي سياسي پشت آن بوده است. کالاهاي 
اساسي امروزه بيشتر تلاطم قيمتي را دارند که 

نتيجه تخصيص ارز 4200 توماني بوده است.

فروش بليت هاي 5 ميليون 
توماني اربعين 1400 آغاز شد

اربعين  مراسم  پروازهاي  بليت  فروش 
ديروز   13 ساعت  از  مصوب  نرخ  با  امسال 
)يکشنبه( توسط شرکت هاي هواپيمايي داخلي 
ايرنا،  اقتصادي  خبرنگار  گزارش  شد.به  آغاز 
و  ابلاغي سازمان حج  اساس دستورالعمل  بر 
زيارت، تمام شرکت هاي هواپيمايي داخلي تا 
امروز منتظر ارائه ليست زائران تأييد شده در 
سامانه سماح بودند که با دريافت اين ليست 
از سازمان حج و زيارت، شرکت هاي هواپيمايي 
نسبت به صدور بليت هواپيما  از ديروز اقدام 
کردند.نرخ مصوب بليت دوطرفه پرواز از تهران، 
شيراز، اهواز، تبريز و اصفهان به فرودگاه نجف به 
مبلغ پنج ميليون تومان و مسير مشهد- نجف- 
مشهد 6 ميليون تومان نرخ گذاري شده است و 
همه شرکت ها و ايرلاين ها موظف شدند نسبت 
به ارائه بليت با اين قيمت ها اقدام کنند.  قيمت 
پروازها از مبدا تهران، شيراز، اصفهان، اهواز و 
تبريز به فرودگاه نجف در مسير يک طرفه نيز 
شد.   تعيين  تومان  هزار   200 و  ميليون  سه 
سازمان هواپيمايي کشوري ديروز در اطلاعيه 
اعلام سازمان حج  به  توجه  با  اعلام کرد:  اي 
زائران  به  ويزا  تحويل  آغاز  بر  مبني  زيارت  و 
عتبات عاليات، مسافران مي توانند با مراجعه 
به سايت شرکت هاي هواپيمايي داخلي و دفتر 
خدمات مسافرت هوايي معتبر نسبت به تهيه 
بليت پروازهاي اربعين حسيني با قيمت مصوب 

اقدام کنند.

 16 معدن استان تهران 
رفع توقيف شد

فرايند مزايده معادن سال 1400 که به 
دستور دادستان کل کشور معلق مانده بود رفع 
دستور  در  معدن   16 واگذاري  و  شد  توقيف 
صنعت،  سازمان  گزارش  قرارگرفت.به  کار 
عبدي  علي  تهران،  استان  تجارت  و  معدن 
با  تهران  صمت  سازمان  معادن  امور  معاون 
اعلام اينکه فرايند مزايده معادن سال 1400 
که به دستور دادستان کل کشور معلق مانده 
بود رفع توقيف شد و واگذاري 16 معدن در 
فراخوان  پيروي  قرارگرفت، گفت:  کار  دستور 
مزايده عمومي معادن و محدوده هاي اکتشافي 
استان تهران از طريق روزنامه هاي کثيرالانتشار 
و سامانه تدارکات الکترونيک دولت در خرداد 
از  انجام و پس  ماه سال جاري اطلاع رساني 
طي مراحل قانوني مزايده برگزار و 16 متقاضي 
معدن مورد تائيد قرار گرفتند.وي افزود: پس 
از اعلام تعليق مزايده هاي معادن کشور توسط 
دادستاني کشور مراتب از طريق قانوني پيگيري 
و پس از ارائه مستندات کافي دادستاني طي 
نامه فرايند مزايده را قانوني اعلام نمود.عبدي 
خاطرنشان کرد: جذب سرمايه گذاري و ايجاد 
اجرايي  لازم  مواد  و  مصالح  تأمين  و  اشتغال 
پروژه هاي عمراني و ساختماني از نتايج مثبت 
اين مزايده است که به شکل کاملاً قانوني و در 

بستر الکترونيکي انجام شده است.

وزير صنعت: 

قيمت سيمان در بازار نسبت به 
هفته گذشته باز هم کمتر شد

وزير صنعت، معدن و تجارت با بيان اينکه 
قيمت سيمان در بازار نسبت به هفته گذشته 
براي  استان ها  کرد:  تاکيد  کمتر شد،  هم  باز 
کاهش هر چه بيشتر قيمت سيمان به صورت 
ويژه پاي کار بيايند.به گزارش وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، »سيد رضا فاطمي امين« در 
با رؤساي سازمان هاي  جلسه ويدئوکنفرانسي 
مديران  و  استان ها  تجارت  و  معدن  صنعت، 
استاني  صنعتي  شهرک هاي  شرکت  عامل 
صنعت  با  مرتبط  مسايل  بررسي  موضوع  با 
سيمان  صنعت  فعالان  همه  افزود:  سيمان، 
و  تجارت  جامع  سامانه  در  ثبت نام  به  مکلف 
ثبت اطلاعات خريد و فروش در سامانه »افق« 
در  سيمان  موضوع  اينکه  بيان  با  هستند.وي 
قالب يک برنامه سه ماهه به صورت مداوم رصد و 
پايش خواهد شد، اضافه کرد: قيمت سيمان در 
بورس با اجراي اين برنامه متعادل شد و قيمت 
سيمان در بازار نسبت به هفته گذشته باز هم 
کمتر شد.وزير صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: 
قيمت سيمان به صورت پاکتي به زير 25 هزار 
تومان رسيد و قيمت سيمان فله هم نزديک به 
18 هزار تومان ارزان تر شد.فاطمي امين با بيان 
اينکه به صورت کلان براي تعديل قيمت سيمان 
به موفقيت هاي خوبي رسيده ايم، تصريح کرد: 
و  بيايند  پاي کار  اين  از  بيشتر  بايد  استان ها 
کار به صورت ويژه مورد توجه قرار گيرد.وي با 
بيان اينکه عرضه سيمان در بورس تجربه خوبي 
بوده است، گفت: کارها بايد با جديت هر چه 
بيشتر دنبال شود و انتظار مي رود همه پروژه ها 
از جمله 19 پروژه نظام توزيع و پوشش کالا در 
سامانه با قدرت ادامه يابد.فاطمي امين پيشتر 
نيز با بيان اينکه قيمت سيمان به نرخ پيش از 
قطعي برق بازگشته، گفته بود: اقداماتي که در 
جريان کنترل قيمت سيمان در وزارت صنعت 
انجام شد، برخورد تعزيراتي و دستوري نبود؛ 
بازار و  بلکه اصلاح ساختارها منجر به تعادل 
کاهش قيمت ها شد.همچنين روز گذشته دبير 
ايرنا  انجمن صنفي توليدکنندگان سيمان به 
گفت: در زمان تامين 100 درصدي برق، ماهانه 
بين 5.5 تا 6 ميليون تن سيمان در کشور توليد 
مي شد که با تامين 65 درصدي برق به حدود 
4.8 تا پنج ميليون تن کاهش يافته است؛ اما 
با وجود اين کاستي ها بازار را دوباره به تعادل 
تصريح کرد:  شيخان«  رسانديم.»عبدالرضا 
درخواستي که فعالان سيماني در ديدار با وزير 
صنعت، معدن و تجارت داشتند، تامين برق و 
سوخت براي واحدها بدون توقف در سال بود، 
زيرا هر زمان وقفه اي در تامين اين دو خدمت 
اساسي به وجود آمده، توليد، عرضه و در نتيجه 
بازار ملتهب شده است.وي، همچنين بر لزوم 
تامين سوخت دوم )مازوت( براي کارخانجات 
به ويژه در فصل سرما که عمده قطعي گاز در 
اين ايام اتفاق مي افتد، تاکيد کرد و افزود: به 
مخازن  توليدي  واحدهاي  همه  منظور  اين 
ذخيره سوخت شان را آماده کرده اند و فقط يک 
هماهنگي بين وزارتخانه هاي صنعت و نفت نياز 

است تا همه اين مخازن از مازون پرُ شوند.

وزير اقتصاد: برنامه دولت 
براي جبران کسري بودجه 

بزودي اعلام مي شود
بزودي  گفت:  دارايي  و  اقتصاد  وزير 
امور دارايي  اقتصاد و  برنامه مشترک وزارت 
کسري  مورد  در  بودجه  و  برنامه  سازمان  و 
شد.»سيد  خواهد  اعلام  جاري  سال  بودجه 
دولت  برنامه  به  اشاره  با  خاندوزي«  احسان 
جاماندگان  مشکل  حل  براي  سيزدهم 
از  جمهوري  رييس  گفت:  عدالت  سهام 
وزارتخانه هاي امور اقتصاد و دارايي و تعاون، 
برنامه اي  تا  اجتماعي خواسته اند  رفاه  و  کار 
براي پوشش جاماندگان سهام عدالت آماده 
کنند و در اين راستا ما در حال برنامه ريزي 
فعاليت  دارايي درباره  و  اقتصاد  هستيم.وزير 
ارائه  براي  مجلس  اقتصادي  کميسيون 
طرحي در خصوص جاماندگان سهام عدالت 
قانوني  اختيارات  اخذ  به  نياز  اگر  گفت:  نيز 
از  حتما  باشد،  داشته  وجود  مورد  اين  در 
برنامه  درباره  مي گيريم.وي  کمک  مجلس 
بودجه  کسري  جبران  براي  وزارتخانه  اين 
بزودي  کرد:  خاطرنشان  نيز  جاري  سال  در 
امور دارايي  اقتصاد و  برنامه مشترک وزارت 
کسري  مورد  در  بودجه  و  برنامه  سازمان  و 

بودجه سال جاري اعلام خواهد شد.

 بلاتکليفي ارز 
روغن خام وارداتي

دبير انجمن صنفي صنايع روغن نباتي 
گفت: چندين ماه از رسوب حدود 200 هزار 
تن روغن خام بخش خصوصي در بنادر مي 
گذرد و متاسفانه ارز لازم توسط بانک مرکزي 
است.اميرهوشنگ  نشده  داده  تخصيص 
بيرشک با بيان اين مطلب افزود: تداوم اين 
روند به بي اعتباري واردکنندگان روغن خام 
توليد  بر  آن  تاثير  ادامه  در  و  شده  منجر 
در  بود.وي  خواهيم  شاهد  را  نباتي  روغن 
خصوص تبعات عدم تخصيص ارز نيز گفت: 
روغن  واردات  تامين  چرخه  روند  اين  ادامه 
حفظ  براي  و  مي کند  مشکل  دچار  را  خام 
آرامش موجود در بازار روغن و جلوگيري از 
اتفاقات سال گذشته، وزارت جهاد کشاورزي 
نسبت  تر  بايد هرچه سريع  مرکزي  بانک  و 
که  وارداتي  هاي  روغن  ارز  تخصيص  به 
متعلق به بخش خصوصي است، اقدام کنند.
روغن  انجمن صنفي صنايع  اعلام  اساس  بر 
نبايد  افزود:  انجمن  اين  دبير  ايران،  نباتي 
از  را  بخش خصوصي  مختلف  هاي  بهانه  به 
چرخه واردات و تخصيص ارز روغن خام که 
نباتي  روغن  توليد  در  اوليه  ماده  مهمترين 

هستند، کنار گذاشت.

اخبار اخبار

وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعي در دومين نشست ستاد اشتغال 
قرارگاه رفاه مردم گفت: هدف از نشست هاي ستاد، ايجاد پلتفرم ملي 
با هدف تبادل اطلاعات و جمع بندي عملکرد دستگاه هاي  اشتغال 

مختلف است.
عبدالملکي که به دليل سفر به تاجيکستان پيام صوتي براي اعضاي 
اين نشست ارسال کرده بود، الحاق ايران به سازمان شانگهاي را اتفاق 
مهمي در سطح بين المللي دانست و گفت: اين عضويت که پس از سال 

ها اتفاق افتاد، گشايش هاي خوبي را براي کشور ايجاد مي کند.
عبدالملکي اظهار داشت: علت حضور من درتاجيکستان امضاي دو 
تفاهم نامه با وزارت تندرستي اين کشور در خصوص همکاري در زمينه 
آسيب هاي اجتماعي، افراد داراي معلوليت و حمايت هاي اجتماعي و با 
وزارت محنت، مهاجرت و شغل در زمينه تبادل تجربيات در حوزه هاي 
سياست هاي اشتغال، مهارت آموزي، آموزش هاي فني و حرفه اي، 

بازرسي و بهداشت کار بود.   
وي  خاطر نشان کرد: رئيس جمهور تاکيد دارند که حوزه اشتغال 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعي به عنوان موتور محرکه اشتغال کشور 

کار را پيش ببرد تا نتايج آن حاصل شود.  
وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعي تاکيد کرد: هدف ما در ستاد اشتغال 
قرارگاه رفاه مردم اين است که در خصوص ايجاد پلتفرم ملي اشتغال به 

تفاهم و جمع بندي برسيم.
وي با اعلام اينکه منظور از پلتفرم، ايجاد يک الگو و نظام ايجاد 
اشتغال است، بيان داشت: در اين پلتفرم مشخص مي شود بانک ها، 
اقتصاد  بازار، ديپلماسي  اصناف، تعاوني ها، بخش خصوصي، متوليان 

خارجي چگونه بايد در زمينه اشتغال آفريني کار کنند.  
وي گفت: اين پلتفرم بايد يک نظريه مبنا و اصلي داشته باشد و 
به نحوي تنظيم شود که همه بازيگران آن بر اساس ضوابط خود، ايفاي 

نقش کنند.
وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعي تصريح کرد: پلتفرم ملي اشتغال 
بايد حداکثر انطباق را با شرايط، محدوديت ها و سياست هاي دستگاه ها 

داشته باشد و يک نوع هماهنگي ايجاد کند.
عبدالملکي گفت: اين موضوع مي تواند با همکاري خود دستگاه ها 
براي مشخص کردن يا حتي تغيير نقش آنها انجام شود، به عبارت ديگر، 

قرار است يک هم افزايي و انسجام  اتفاق بيفتد.
وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعي با بيان اينکه ستون فقرات اين 

پلتفرم، جامعه مخاطب ما هستند، توضيح داد: اولويت اول، بيکاران و 
اولويت دوم، صاحبان مشاغل غير رسمي با درآمد پايين است.

وي تاکيد کرد: پلتفرم ملي اشتغال بايد به نحوي طراحي شود که 
هر نهادي به تعدادي از اين کدهاي ملي که يا بيکار هستند يا کارشايسته 

ندارند، خدماتي در راستاي ايجاد اشتغال ارائه کند.
عبدالملکي افزود: در اين باره، بانک ها مي توانند در زمينه تامين 
مالي، وزارتخانه ها در حوزه هاي مربوط به بوروکراسي و قوانين، اصناف 

در مورد بازاريابي و بازار رساني کمک کنند.  
وي با بيان اينکه نرم افزار اوليه اين کار به عنوان »سامانه ملي 
اشتغال« توسط معاونت توسعه کارآفريني و اشتغال تهيه شده است 
گفت: اين نرم افزار بايد توسط شما تکميل و سپس اتصال نهادها و 

سازمان ها انجام شود.
تبادل  ملي،  اشتغال  پلتفرم  اينکه هدف  بر  تاکيد  با  عبدالملکي 
اطلاعات و جمع بندي عملکردهاست گفت: در اين پلتفرم، برنامه هاي 

متعارف دستگاه ها براي ايجاد اشتغال هم ديده مي شود.
وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعي اظهار داشت: در اين وب سايت 
ملي، خدمات دستگاه هاي مختلف در خصوص جامعه هدف هم قابل 
دسترسي خواهد بود و در اين سامانه ثبت مي شود و ما مي توانيم 

گزارش نقش دستگاه ها در ايجاد اشتغال را ارزيابي کنيم.
عبد الملکي تاکيد کرد: اگر بتوانيم به درستي اين پلتفرم را طراحي 
و نقش ها را تعيين کنيم در لايحه بودجه 1401 بودجه مناسبي براي 
ايفاي اين نقش ها در نظر خواهيم گرفت.وي گفت: در بودجه 1400، 
32 هزار ميليارد تومان براي اشتغال و توليد، تخصيص داده شده بود ولي 

نظام تخصيصي آن به درستي مشخص نبود.  

وي خطاب به اعضاي ستاد اشتغال قرارگاه رفاه مردم گفت: قطعا با 
کمک شما يک جريان جديدي از برنامه اشتغال زايي ايجاد خواهيم کرد 
و با اين پلتفرم ملي، يک الگوي قابل عرضه به دنيا خواهيم داشت که مي 

توانيم به کشورهاي همسايه و دوست عرضه کنيم.
وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعي پيشنهاد کرد: نهادهايي که خارج 
از دولت، برنامه هاي اشتغال دارند مانند کميته امداد امام خميني)ره(، 
بسيج سازندگي، بنياد علوي، بنياد برکت، آستان قدس رضوي، براي 
تکميل اطلاعات سامانه ملي اشتغال کمک کنند و برنامه هاي اشتغال 
خود را با کد ملي افراد در سامانه ثبت و بارگزاري کنند تا اشتراک گذاري 

اطلاعات به درستي اتفاق بيفتد.  
فضاي   ،1401 سال  در  مردم  کرد:  اميدواري  اظهار  عبدالملکي 

اشتغال خوبي را تجربه کنند.
معاون توسعه کارآفريني و اشتغال: فقط اشتغال قطعي در سامانه 

ملي اشتغال ثبت مي شود
» عيسي منصوري«، معاون توسعه کارآفريني و اشتغال در اين 
نشست با ارائه توضيحاتي در خصوص سامانه ملي اشتغال و نحوه ارتباط 
نهاد هاي عضو قرارگاه به آن گفت: شغلي که به صورت قطعي ايجاد شود 

براي ما ملاک است.
وي افزود: شغلي که در نهادهاي بيمه گر مثل تامين اجتماعي يا 
صندوق بيمه اجتماعي کشاورزان و روستائيان و عشاير يا صندوق هاي 
ديگر ثبت شود و با شغلي که اداره ماليات، فرد شاغل را به عنوان مودي 

مالياتي بشناسد.  
منصوري گفت: سامانه ملي اشتغال کمک مي کند داده ها را در 
بخش عرضه و تقاضا تدقيق کنيم و دسترسي بهتري به آن داشته باشيم.  
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  اشتغال  و  کارآفريني  توسعه  معاون   
اجتماعي گفت: در دو هفته آينده کار اطلاعات گيري از نهادهاي عضو 

انجام و سپس کار راستي آزمايي داده ها انجام خواهد شد.  
از  مختلف  هاي  وزارتخانه  و  دستگاه  نمايندگان  نشست  اين  در 
جمله اقتصادي و دارايي، ميراث فرهنگي و گردشگري، فرهنگ و ارشاد 
سازمان  کشور،  بهزيستي  سازمان  تجارت،  و  معدن  صنعت،  اسلامي، 
اصناف،  اتاق  تعاون،  اتاق  اميد،  کارآفريني  صندوق  اطلاعات،  فناوري 
صندوق توسعه ملي، کميته امداد امام خميني )ره(، بنياد برکت و ... 
برنامه هاي اشتغال خود براي 6 ماهه دوم سال 1400 و همچنين منابع 

موجود خود را براي تحقق اين برنامه ها عنوان کردند.

بازار  در  مسکن  حوزه  در  دولت  پروژه هاي  مالي  تأمين  طرح 
سرمايه در حال بررسي است.

گفت:  شهرسازي  و  راه  وزارت  ساختمان  و  مسکن  معاون 
بازار  محل  از  مسکن  بخش  مالي  تأمين  حوزه  در  ما  برنامه هاي 
سال  که  طوري  به  است  شده  تقسيم  کلي  دسته  سه  به  سرمايه، 
در  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  با  متعددي  جلسه هاي  گذشته 
خصوص عملياتي کردن برخي برنامه ها برگزار و خوشبختانه تعدادي 

از آنها در قانون جهش توليد اعمال و تبديل به قانون شد.
و  زمين  صندوق هاي  افزود:  اين باره  در  محمودزاده  محمود   
مسکن با هدف افزايش توليد در حوزه ساختمان از جمله مباحثي 
بود که در قانون سامان دهي به آن اشاره شد ولي دستگاه هاي نظارتي 
ايرادهايي بر آيين نامه آن گرفتند که خوشبختانه با رفع ايرادهاي 
موجود، شرکت ها و سازمان هاي وابسته به وزارت راه و شهرسازي 

منعي براي ورود به آن نخواهند داشت.
معاون وزير راه و شهرسازي اظهار کرد: علاوه بر بخش خصوصي 

که بستر براي ورود آنها فراهم است، سازمان هاي وابسته به وزارت 
راه و شهرسازي نيز مي توانند در مقياس کلان تر، پروژه هاي بزرگي 
را با دو هدف يعني جذب سرمايه )علاقمندان به سرمايه گذاري در 
کاربري هاي  افزايش  و  مسکن  توليد  و  ساختمان(  و  مسکن  حوزه 

خدماتي سطح کشور، اجرايي کنند.
در  )مشارکت  سلف  اوراق  بحث  دوم  موضوع  کرد:  عنوان  وي 

پروژه ها( است که آن هم بحث جداگانه دارد.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازي در ادامه گفت: 
بحث سوم هم تامين مالي از بازار سرمايه است که براي اين موضوع 
بررسي هايي در بازار سرمايه در حال انجام است تا مدل هاي مختلف 
آن تدوين شود؛ البته اين موضوع ارتباطي به مسکن حمايتي ندارد 
و براي بازار مسکن معمولي است و شامل گروه هاي درآمدي متوسط 

به بالا مي شود.
وي اضافه کرد: براي تأمين مالي دستگاه هاي تابع وزارت خانه 
نيز بازار سرمايه در حال بررسي هايي است که مشوق هاي لازم براي 

آن در نظر گرفته شود و جذاب تر از نرخ سود بانکي باشد.
وي خاطر نشان کرد: موضوع چهارم بحث تضمين حوزه مصالح 
اميدواريم  که  است  موضوع جديد  اتفاق يک  اين  است؛  ساختماني 

زودتر به نتيجه رسيده و آن را عملياتي کنيم.
شدن  عملياتي  آماده  اول  موضوع  سه  محمودزاده؛  گفته  به 
با  اميدواريم  و  شده  گرفته  آنها  به  مربوط  مصوبه هاي  زيرا  هستند 
ورود جدي بخش خصوصي و بخش حاکميت که امکان ورود به اين 
حوزه را دارند، شاهد يک بازار بزرگ سرمايه گذاري در حوزه مسکن 

و ساختمان باشيم.
معاون وزير راه و شهرسازي در خصوص زمان اجرايي شدن اين 
برنامه ها گفت: اقداماتي که در وزارت راه و شهرسازي لازم بود را انجام 
داده ايم، اما زمان اجراي آن بستگي به دستگاه هاي مختلف اجرايي دارد 
که پروژه هاي خود را عملياتي کنند؛ سيستم ما بيش از 13 پروژه طراحي 
شده، دارد؛ اما کارهاي مربوط به به روز رساني در حال انجام است که 

اميدواريم زودتر به نتيجه رسيده و در بورس ارائه شوند.

سيدرضا شاهچراغي گفت: اميدوارم همانطور که تاکنون شرکت 
ملي صنايع مس ايران و قرارگاه خاتم الانبيا در راستاي عمل کردن به 
منويات مقام معظم رهبري، بحث اقتصاد مقاومتي و بيانيه گام دوم گام 

برداشتند در ادامه راه هم در انجام اين مهم موفق باشد.
به گزارش مس پرس، سيدرضا شاهچراغي مديرعامل هلدينگ 
صنعت و معدن قرارگاه خاتم الانبيا، با بيان اين مطلب اولين اولويت و 
يکي از دلايلي که قرارگاه خاتم الانبيا در هر عرصه اي ورود پيدا مي کند را 

بحث چالش هاي کشور دانست.
است.  کشور  در  اکتشاف  موضوع  مهم  نکات  از  يکي  افزود:  وي 
همانطور که مستحضريد ميانگين عمق اکتشاف و شناسايي ذخاير مس 
در کشور ما 100 متر است، اما ميانگين اين عمق اکتشاف در دنيا هزار 

متر است.
شاهچراغي گفت: با توجه به چالشي که در استان ها و پهنه هاي 
مختلف وجود داشت؛ بحث اکتشاف را شروع کرديم و طي دو سه سال 
گذشته توانستيم به عنوان »مکتشف نمونه« در کشور معرفي شويم و 
در راستاي افزايش عمق اکتشاف در کشور اولين دستگاه حفاري که 
توانايي حفاري در عمق 3 کيلومتر را دارد در سال گذشته وارد کرديم و 

هم اکنون در حال راه اندازي و اجراي کار است.
مديرعامل هلدينگ صنعت و معدن قرارگاه خاتم الانبيا بيان کرد: 
اين  در  هم  مس  صنايع  ملي  شرکت  مديرعامل  سعدمحمدي  دکتر 
مجموعه 15 دستگاه حفاري وارد کرده اند تا در اکتشاف که واقعا يکي 
از چالش هاي کشور محسوب مي شود، بتوانند اين ظرفيت بالقوه را به 
بالفعل تبديل کرد. سرمايه گذاري خيلي خوبي انجام داده اند که انشاالله 
به زودي وارد کشور شده و فعال مي شود تا بتوان از اين توانمندي در 

شرکت ملي صنايع مس هم استفاده کرد.
شاهچراغي گفت: در سال 97، پروژه تغليظ مس در آلو را که با 
انجام داديم؛ سازه فلزي ما به عنوان سازه برتر  کمک مجموعه مس 
شناخته شد. کار ديگري که در اين خصوص انجام شد؛ پالايش مس 
سونگون بود که بر همين اساس براي اولين بار توليد 320 سلول بتن 
از  اين کالا قبلا  اين در حالي است که  انجام شد.  پليمري در کشور 
قرارگاه  و  مس  مجموعه  کمک  با  اما  مي شد،  وارد  ديگر  کشورهاي 
خاتم الانيبا اين محصول ساخت داخل و بومي سازي شد و کشور را از 

واردات اين محصول بي نياز کرد.
وي اظهار داشت: موضوع ديگري که بايد به آن اشاره کرد؛ سهم 

اين  در  است که  و صنايع معدني  قرارگاه خاتم الانيبا در بخش معدن 
خصوص ذکر چند نکته خالي از فايده نيست.

مديرعامل هلدينگ صنعت و معدن قرارگاه خاتم الانبيا تأ کيد کرد: 
در بحث توليد کاتد نيز انشاا… اين قرارداد اجرايي شود و بتوانيم آن را 
در زمان بندي مناسب به نتيجه برسانيم؛ با تکميل اين کارخانه 27 درصد 
نقش ايفا مي کنيم. در کانسنگ سرب وروي 13 درصد در توليد کشور 
نقش مستقيم داريم و در مورد منگنز نيز 24 درصد به صورت مستقيم 

سهم قرارگاه خاتم الانبيا است.
از  آلومينا  پودر  کارخانه  اجراي  بحث  کرد،  اميدواري  ابراز  وي 
نفلين سينيت در سراب را هم بتوانيم به نتيجه برسانيم؛ در آن صورت 
20 درصد از سهم پودر آلومينا در کشور را هم از آن خود خواهيم کرد.

شاهچراغي گفت: قرارگاه خاتم الانبيا نه الان که کشور در اوج تحريم ها 
قرار دارد بلکه شما به 10 سال قبل نگاه کنيد؛ هيچ پروژه اي در کشور به 
علت تحريم ها متوقف و تعطيل نشده است. حتي بزرگترين پروژه ستاره 
خليج فارس بود که در اوج تحريم ها فعاليت خود را ادامه داد و امروز کشور از 
لحاظ بنزين بي نياز است. قرارگاه خاتم الانبيا در بحث اجراي پروژه ها و بحث 

خنثي  سازي تحريم ها در کشور زبانزد عام وخاص است.

مديرعامل شرکت فولاد خوزستان گفت: کاهش شديد توليد که 
به واسطه محدوديت هاي انرژي رخ داد، باعث شد عددي معادل 10 
هزار ميليارد تومان از محل فروش محصولات توليدي شرکت فولاد 
خوزستان از دست برود.امين ابراهيمي در مراسم کلنگ زني سه طرح 
بزرگ توسعه اي شرکت فولاد خوزستان که ديروز، 28 شهريورماه در 
اهواز برگزار شد، اظهار کرد: در چالش تامين برقي که براي کشور 
به وجود آمد، از نظر تناژ توليد بسيار زيادي را از دست داديم. سال 
گذشته تا تاريخ 26 شهريورماه، يک ميليون و 900 هزار تن برنامه 

توليد داشتيم اما امسال از برنامه توليد يک ميليون و 800 هزار تني، 
حدود يک ميليون و 378 هزار تن را اجرايي کرده ايم که حدود 74 
درصد از برنامه توليد است.وي افزود: شرکت هاي فولاد شادگان نيز 
محصولات  عمده  که  داشته اند  توليد  تن  هزار   375 حدود  امسال 
است. شده  مصرف  خوزستان  فولاد  در  شرکت  اين  توسط  توليدي 
مديرعامل شرکت فولاد خوزستان گفت: عمده محدوديت هايي که از 
ارديبهشت ماه در بحث برق براي شرکت فولاد خوزستان به وجود 
خوزستان  فولاد  شرکت  توليد  از  تن  هزار   509 تا  شد  باعث  آمد، 

برود.ابراهيمي عنوان کرد:  از دست  برقي  به واسطه محدوديت هاي 
کاهش شديد توليد که به واسطه محدوديت هاي انرژي رخ داد، باعث 
شد عددي معادل 10 هزار ميليارد تومان از محل فروش محصولات 
اينکه  بيان  با  برود.وي  دست  از  خوزستان  فولاد  شرکت  توليدي 
متاسفانه محدوديت هاي برقي همچنان ادامه دارد، افزود: مذاکراتي 
در  ديماندها  حداکثر  از  بتوانيم  تا  شده  انجام  استان  برق  اداره  با 
ساعت هاي غير پيک استفاده کنيم و به ادامه روند توليد در شرکت 

فولاد خوزستان بپردازيم.

وزير کار خبر داد: 

پلتفرم ملي اشتغال ايجاد می شود

معاون وزير راه و شهرسازي اعلام کرد؛

طرح تامين مالي مسکن روي ميز بازار سرمايه

مديرعامل هلدينگ صنعت و معدن قرارگاه خاتم الانبيا تأ کيد کرد:

اقدام شرکت مس و قرارگاه خاتم در راستاي عمل به بيانيه گام دوم

کاهش شديد توليد فولاد خوزستان به واسطه محدوديت هاي برق

رئيس سازمان برنامه و 
بودجه:

امکان نظارت 
بر رديف هاي 
بودجه 
وزارتخانه ها 
بايد فراهم 
شود

جلسه مجمع 
عمومي عادي 
ساليانه 
صندوق ضمانت 
سرمايه گذاري 
صنايع کوچک 
برگزار شد

رئيس سازمان برنامه و بودجه ضمن تأکيد بر اهميت 
دستگاه  هر  گفت:  کشور  کلان  برنامه هاي  بر  نظارت 
ساختار  و  بوده  خود  عملکرد  پاسخگوي  بايد  وزارتخانه اي 
به گونه اي باشد که مديريت و نظارت به رديف هاي بودجه 
برنامه و بودجه کشور  باشد.به گزارش سازمان  امکان پذير 
اينکه وظايف اصلي  با اشاره به  »سيدمسعود ميرکاظمي« 
سازمان، اقتدار ملي است نه اقتدار بودجه اي، خاطر نشان 
کرد: سازمان برنامه و بودجه بايد نظارت دقيق و جدي روي 
کنترل برنامه ها در سطح کلان کشور داشته باشد و درگير 

مسايل جزيي نشود.
هر  اينکه  به  اشاره  با  بودجه  برنامه  سازمان  رييس 
دستگاهي هر امتيازي مي گيرد بايد پاسخگو باشد، تصريح 

قرار  کارها  سرلوحه  تنها  نه  هزينه ها  بر  مديريت  کرد: 
بگيرد، بلکه مديريت برنامه ها و تامين منابع اولويت اصلي 
کارها باشد، چرا که در شش ماه گذشته در جذب منابع، 
از تنخواه و مولد  بوده و استفاده  عملکردها بسيار ضعيف 
نکردن دارايي ها باعث تورم افسارگسيخته و تحميل چنين 

شرايط نامطلوب بر مردم شده است.
رييس سازمان برنامه بودجه، با بيان اينکه همه اذعان 
دارند ادامه روند فعلي به نفع کشور نيست، گفت: استراتژي 
سازمان اين است از نگاه سطحي و جزيي فاصله بگيرد و 
افق ديد سازمان را بر اساس نگاه کلان و با اهميت کشور 
شهرستان ها  بخش ها،  همه  داد:  ادامه  کند.وي  متمرکز 
در  را  خود  راهکارها  و  چالش  پيشنهادات،  استان ها،  و 

خصوص لايحه بودجه سال 1401 را مطرح کنند تا با نگاه 
کارشناسي و علمي به جمع بندي نهايي برسيم.

متولي  کسي  تاکنون  اينکه  بر  تاکيد  با  ميرکاظمي 
بهره وري نبوده است، اظهار داشت: روي بنگاه هاي کوچک 
سرمايه گذاري شده ولي منجر به توليد و رشد ملي نشده 

است، چرا که بهره وري را مورد توجه قرار نداده اند.
بودجه  لايحه  تدوين  و  تهيه  ستاد  جلسه  ششمين 
و  برنامه  رئيس سازمان  با حضور  سال 1401 کل کشور، 
بودجه، اعضاي ستاد، مشاورين و رؤساي سازمان مديريت 
کرده  شرکت  آنلاين  به صورت  که  استان ها  برنامه ريزي  و 
بودند، برگزار شد. در اين جلسه، گزارش هايي از رديف هاي 

بودجه اي، نحوه تخصيص ها و ... ارايه شد.

ضمانت  صندوق  ساليانه  عادي  عمومي  مجمع 
سرمايه گذاري صنايع کوچک براي بررسي صورت هاي مالي 
سال 1399، صبح روز چهارشنبه 24 شهريور 1400 در محل 

ساختمان شهيد کلانتري وزرات صمت برگزار شد.
اين جلسه، طبق روال معمول سنوات  قبل، با حضور 
اقتصادي  امور  وزارت  از  نمايندگاني  و  مديره  هيات  اعضاي 
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  کشاورزي،  جهاد  وزارت  دارايي،  و 
اعضاي  عنوان  به  کشور  بودجه  و  برنامه  سازمان  اجتماعي، 
مجمع عمومي صندوق، حسابرس مستقل و بازرس قانوني و به 
رياست جناب آقاي علي نبوي، دستيار ويژه وزير و رئيس ستاد 
راهبري شرکت ها و موسسات غيرحاکميتي تحت پوشش 

وزارت  صنعت، معدن و تجارت آغاز شد.
در ابتداي جلسه، گزارش جامعي از عملکرد صندوق در 
سال 1399  توسط محمدحسين مقيسه، رئيس هيات مديره 
و مديرعامل صندوق ضمانت سرمايه گذاري کوچک ارائه شد. 
پرداختي  خسارت هاي  ضمانت نامه ها،  تمديد  و  صدور  آمار 
وصول  کشور(،  بانکي  نظام  )عمدتا  ذينفعان  به  صندوق 
انواع ضمانت نامه،  اولويت هاي صندوق در صدور  مطالبات، 
پراکندگي ضمانت نامه هاي صادره در استان هاي کشور بويژه 
مناطق کمتر توسعه يافته و نحوه و ميزان اثر بخشي خدمات 
اين  اصلي  محورهاي  اشتغال،  و  سرمايه گذاري  در  صندوق 
گزارش محسوب مي شود.در ادامه جلسه و با استماع گزارش 

عمومي  مجمع  اعضاي  قانوني،  بازرس  و  مستقل  حسابرس 
بيان  نظرات وپيشنهادات خود صورت هاي  صندوق، ضمن 

مالي منتهي به 1399/12/22 را تصويب کردند.
هيات  پيشنهادات  ارائه  به  مذکور  پاياني جلسه  بخش 
و  محصولات  کيفي  و  کمي  ارتقاي  و  بهبود  جهت  مديره 
خدمات مورد نياز واحدهاي صنعتي کوچک از جمله افزايش 
مبلغ و درصد پوشش ضمانت نامه ها، افزايش سرمايه صندوق 
از محل منابع مختلف، ورود موثرتر صندوق در تامين مالي 
نمايندگي  ساماندهي  و  سرمايه  بازار  از  صنعتي  واحدهاي 
صندوق در استان هاي کشور اختصاص پيدا کرد که مجمع 

عمومي نيز با کليات پيشنهادات ارائه شده موافقت کردند.


